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17. januar 2023 

 

Furesø Kommune 

Center for By og Miljø 

 

Plan og Byggeafdelingen 

Stiager 2 

3500 Værløse 

Tlf.: 7235 4000 

 

Kontaktperson: 

Simon Glenstrup 

Mortensen 

E-mail: bme@furesoe.dk 

Dir. tlf.: 72354000 

 

Åbningstider: 

Mandag-fredag kl. 10-14 

Torsdag dog kl. 10-17 

 

furesoe.dk 

  

Forum: Miljørådet 

Tid: Torsdag den 17-01-2023 kl. 16:00-17.00 

Sted: Bryllupssalen, Furesø Rådhus, Stiager 2. 

Deltagere: Fra Furesø Kommune: 

Bettina Ugelvig (udvalgsformand for Plan og Byudvik-

ling), Lene Munch-Petersen (udvalgsformand for Natur 

og Klima), Claus Torp (By og Kulturdirektør), Louise 

Piester (Centerchef, By og Miljø), Anny Toftkær (Af-

delingsleder, Plan og Byg), Simon Glenstrup Morten-

sen (Byplanlægger) 

Repræsentanter fra Miljørådet: 

Ingvar Frier (Formand Miljørådet), Charlotte Søllner 

Hernø (Næstformand Miljørådet), Henning Kornbo 

(Furesø Erhvervsforening), Christel Hansen (Nordsjæl-

lands Landboforening), Solveig Bisgaard (Furesø Indu-

stri),   

Afbud:  

Mødeleder: Bettina Ugelvig 

Referent: Simon Glenstrup Mortensen 
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A. Dagsorden 

1. Kl. 16.00 - 16.05   Velkomst ved Bettina Ugelvig og Lene Munch-Petersen 

2. Kl. 16.05 - 16.20   Præsentation af Planstrategi 23 

3. Kl. 16.20 - 16.50   Drøftelse af Planstrategi 23 

4. Kl. 16.50 - 17.00   Fremadrettet proces og afsluttende bemærkninger  

1. Bettina og Lene indleder med at byde mødedeltagerne velkommen og in-

troducerer dagens emne, Plan- og Agenda-21 strategi 

 

2. Præsentation af Planstrategi 23 ved Anny Toftkær 

 

3. Drøftelse af Planstrategi 23/Agenda 21-strategi 

Følgende emner blev drøftet: 

 

Farum Bytorv: 

Miljørådet savner at Farum Bytorv nævnes i Planstrategi 23. Der 

udtrykkes bekymring for manglende parkeringspladser på Farum 

Bytorv og generelt i det område, også ved Farum Kulturhus. 

Forvaltningen bemærker, at planlægningen af Farum Bytorv alle-

rede er på plads, så det kræver ikke særlig opmærksomhed i en 

kommende kommuneplan.  

 

Derudover påpeges det, at der mangler parkering ved Midgård jf. 

Bybækskolen. 

 

Forlængelse af Farumbanen og kollektiv transport: 

Det påpeges af Miljørådet, at en forlængelse vil medføre et øget 

parkeringsbehov ved stationerne, og parkering skal være gratis. 

Miljørådet bemærker desuden, at der allerede i dag er parkerings-

problemer ved stationerne. 

 

Herefter indledes en drøftelse omkring kollektiv transport i Fu-

resø Kommune. Miljørådet fortæller, at der er få brugere af den 

kollektive transport, herunder busser til og fra stationerne. Det 

blev drøftet om den kollektive transport bør gøres gratis for at få 

flere fra bilen til den kollektive transport.  

Lene Munch-Petersen supplerer med, at der er lavet en DTU tra-

fikundersøgelse, der undersøger virkninger ved at gøre kollektiv 

transport gratis samt og at busforbindelserne reguleres af Movia. 

Link til undersøgelse af gratis kollektiv transport:  

https://www.ft.dk/samling/20191/almdel/tru/bi-

lag/236/2151774.pdf 

 

Miljørådet ønsker fokus på brugen af den kollektive transport ved 

bl.a. at skrive mere om S-togstationerne. Miljørådet bemærker, at 

https://www.ft.dk/samling/20191/almdel/tru/bilag/236/2151774.pdf
https://www.ft.dk/samling/20191/almdel/tru/bilag/236/2151774.pdf
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det kunne være gavnligt for den kollektive transport at opgradere 

stationerne og gøre dem mere attraktive – på den måde vil flere 

benytte S-togsforbindelsen. 

 

Byvækst: 

Miljørådet ønsker en generel drøftelse af balancen mellem ønsket 

om byvækstdrøftelse versus hensyn til natur og miljø. Den sene-

ste befolkningsprognose viser, at der kommer ca. 2.400 flere ind-

byggere til Furesø Kommune frem mod 2034. Miljørådet påpe-

ger, at det kræver flere boliger, og at der ikke er plads til dem. 

 

Miljørådet anfører, at det er modsætningsfyldt, når der i Planstra-

tegien står, at man ønsker at være en attraktiv bosætningskom-

mune med mere biodiversitet, mere jord til erhverv og vil blande 

boliger og erhverv jf. Ny Vestergårdsvej. Miljørådet påpeger, at 

der mangler en rød tråd. Miljørådet ønsker at fastholde Furesø 

Kommune som en grøn kommune. 

 

Bettina Ugelvig bemærker, at byfortæning fortsat er i fokus og 

bl.a. derfor kigger man på fortætning af Ny Vestergårdsvej og 

Værløse Bymidte. 

 

Erhvervsområder: 

Miljørådet ønsker at fastholde de eksisterende erhvervsområder 

og ønsker ikke at inddrage nyt areal til et ny erhvervsområde, og 

ønsker derfor ikke at der udvikles på perspektivarealet.  

 

Miljørådet spørger, om flytning af driftsgården er med i overve-

jelserne omkring Ny Vestergårdsvej? 

Lene Munch fortæller, at driftsgården er med i overvejelserne jf. 

budgetaftalen. 

 

Miljørådet peger på, at Farum Erhvervspark trænger til en mo-

dernisering. Forvaltningen påpeger supplerende, at der har været 

dialog med de forskellige grundejere i Farum Erhvervspark, men 

at mange grundejere har forskellige ønsker og behov, hvilket in-

debærer, at udviklingsønskerne ikke er entydige, og at dialogen 

derfor er sat i bero for nuværende. 

 

Øvrige emner: 

Miljørådet ønsker entydigt kortmateriale over natur på landbrugs-

arealer. 
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4. Fremadrettet proces og afsluttende bemærkninger 

Miljørådet er velkomne til at komme med skriftlige bemærknin-

ger til og med onsdag d. 25/1-2023. 

Planstrategien forventes politisk behandlet på februarmøde I 

PBU og NKU med henblik på en 8 ugers offentlig høring. 

  

 


